
S z e r d a , 2 0 0 8 . j ú l i u s 9 . | 5 

Magyarné lányával 
t u d t u n k csak beszélni 

ELADJAK A SZEGEDI PSZICHIÁTRIÁI KLINIKA PULZ UTCAI EPÜLETET IS 

Tervszerűen költöznek 
m u n k a t á r s u n k t ó l 
Eddig nem vette át a megyei önkor-

mányzat elnöke által csütörtökön kül-

dött ajánlott levelet Magyar Lászlóné, 
a Horváth Mihály Gimnázium és Szak-

középiskola igazgatója. A postás érte-

sítőt dobott be a postaládájába. 

Magyarnéval csütörtökön beszél-

tünk utoljára telefonon. Azóta napon-

ta többször hívtuk, reggel, délben, es-

te, de a telefonja mindig ki volt kap-

csolva. Tegnap kora este kicsöngött a 

szám, lánya vette fel a telefont, akit 

kértünk, hogy adja az édesanyját. Ma-

gyar Lászlóné lányajidvariasan közöl-

te: ne haragudjunk, de édesanyjával 

biztosan nem tudunk beszélni, majd 

letette a telefont. 

Mint ismeretes, június 19-én a me-

gyei közgyűlés megválasztotta Ma-

gyarnét a Horváth Mihály Gimnázium 

és Szakközépiskola igazgatójává, ak-

kor, amikor Pintér Etelkát a Zsol-

dos-Pollák iskolapáros vezetőjévé. A 

döntés ellen tanárok, diákok tüntet-

tek. A történtek után Pintér Etelka vé-

gül aláírta a szerződését, Magyarné 

azonban nem. 

Az új igazgatónak van néhány nap-

ja arra, hogy átvegye az ajánlott kül-

deményt, mielőtt azt visszajuttatják a 

feladónak, Magyar Anna közgyűlési 

elnöknek. Az oktatásügyekért felelős 

alelnök, Kovács Kálmán érdeklődé-

sünkre azt mondta, a helyettesek el-

látják a feladatokat, és főleg most, 

szünidőben nem adódik olyan problé-

ma, amelynek megoldásához feltétle-

nül igazgatóra lenne szükség. De most 

már a megyei közgyűlés is nagyon kí-

váncsi arra, mi a szándéka Magyar 

Lászlónénak. 
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Hosszas tervezés és tárgyalások után 
összeállt az egészségügyi integráció-
val e g y ü t t járó költözések részletes 
terve. A szegedi klinikai k ö z p o n t 
koncepciója szerint j ö v ő márciusra 
az l-es k ó r h á z és a Pulz utcai p s z i -
chiátriai részleg is kiüríthető'. 

« 

TOMBÁCZ RÓBERT 
- Már látszik a fény az alagút végén -

utalt lapunknak Pál Attila, a klinikai 

központ elnöke a tényre, hogy hosszas 

tervezési és tárgyalási folyamat után 

összeállt az egészségügyi integrációval 

járó költözések teljes terve, azaz, hogy 

melyik ellátás hol kap helyet. A szük-

séges átalakítási, felújítási munkák 

tendereztetése jórészt megtörtént. 

Mint múlt héten megírtuk, a Boldog-

asszony sugárúti egykori ifjúsági és 

gyermek járóbeteg-szakrendelőt rész-

ben már bezárták, ugyanis az épületet 

kiüríti az egyetem klinikai központja. A 

szükséges felújítás és átalakítás után 

ide költözik a gyermekpszichiátria az új 

klinika második emeletéről. A kiürített 

épületben van tornaterem, nagyobb he-

lyiségek a közös foglalkozásokhoz, ki-

sebbek kórtermeknek, és belső kert, 

ahová majd kiülhetnek a gyerekek. A 

klinikai központ elnöke szerint az átköl-

tözés legkésőbb karácsonyra lezárul. 

Az innen elköltöző szakrendelések 

többsége a gyermekklinika újszegedi 

részlegén kap helyet, a gyermek- és is-

kolafogászat a fogklinikára, a fogsza-

bályozás a Vasas Szent Péter utcai 

szakrendelőbe költözik. Az új kliniká-

ról távozó, most egy szint felét elfogla-

ló gyermekpszichiátria helyére kerül a 

volt l-es kórházból a reumatológiai és 

a neurorehabilitációs ellátás - vagy a 

traumatológiai klinika „lábadozó" ré-

sze, ami jelenleg a volt Il-es kórház-

ban működik. 

A volt Il-es kórház tavaly október-

ben bezárt, műtőkkel felszerelt nő-

gyógyászati részlegének helyére a ré-

gióban egyedülálló arc- és állcsontse-

bészeti klinika kerül, a szülészeti rész-

re pedig az l-es kórházból viszik át a 

krónikus belgyógyászati osztály ágya-

inak nagyjából felét, 44-et. A Pécsi ut-

cai sebészeti klinika harmadik emele-

téről az új klinikára költöztették az 

aneszteziológusokat - helyükre a II. 

kórház sebészeti osztályáról 12 ágyat 

tesznek át, az osztály maradék 20 

ágya pedig a Il-es kórház urológiáján 

kap helyet. A Il-es kórházban így fel-

szabadul a sebészeti osztály helye: ide 

helyezik az l-esből a krónikus belgyó-

gyászat többi 40 ágyát. Ezzel újra egy 

helyre, a Il-es kórházba kerül az egyik 

legnagyobb fekvőbeteg-osztály - ami 

megkönnyíti az ellátás, az ügyeletek 

F o t ó : Segesvári Csaba 

megszervezését. Emellett a fenti folya-

mat segítségével kiüríthető az l-es kór-

ház épülete, amit versenytárgyaláson 

értékesít a város, az egyetem pedig 

200 millió forintot kap a vételárból. 

A költöztetési folyamat harmadik 

pillére a pszichiátriai klinika Pulz ut-

cai épületének eladására épül, ahol 

jelenleg a pszichiátriai rehabilitációs 

osztály működik 34 ággyal. Pál Attila 

az l-es kórház mögötti területen, a kór-

házéval összefüggő telken álló önkor-

mányzati ingatlan eladásából leg-

alább 500 milliós bevételt remél. Eb-

ből a forrásból fölújitanák a Leány-

szállás közben lévő kertes, négyszin-

tes nővérszállót, ahonnan hamarosan 

kiköltözik az épület másfél szintjét ed-

dig bérlő intézet. A felújított nővér-

szállóba kerülne a Pulz utcai pszichi-

átriai osztály 34 ágya, és még bőven 

maradna hely az úgynevezett foglal-

koztató helyiségek kialakítására is. 

Pál Attila úgy véli, az l-es kórház jö-

vő február végére tervezett kiürítése 

tartható időpont, és addigra befejez-

hetik a nővérszálló felújítását is - ha 

sikerül eladni a Pulz utcai ingatlant. 

S Háromszáz ágyat terveznek 
B e a d t a július 1 - j é n az új klinikai t ö m b kialakításával kapcsolatos, közel 
ezeroldalas p á l y á z a t á t a szegedi klinikai k ö z p o n t - t á j é k o z t a t o t t Pál Atti la. A z 
e l n ö k e l m o n d t a : Pécsen és D e b r e c e n e n k í v ü l h a t s ú l y p o n t i k ó r h á z p á l y á z i k a 
t ö b b t í z m i l l i á r d o s forrásra. A szegedi p á l y á z a t b a n végül 265 aktív és 34 i n t e n z í v 
ágyat t e r v e z t e k az új é p ü l e t b e a s z a k e m b e r e k . 

S ZSUK0V ÉS A MAGYAR FORRADA-
L O M . A szegényparaszti családból 
s z á r m a z ó Georgij Konsztantyinovics 
Zsukov 1 8 9 6 - b a n született és 
1 9 7 4 - b e n M o s z k v á b a n halt m e g . 
1 9 1 5 - b e n az első világháború cári 
hadseregében kezdte katonai p á -
lyáját, m a j d a bolsevik forradalom 
u t á n belépett a Vörös Hadseregbe. 
A z 1920-as é v e k b e n ezredparancs-
n o k , az 1930-as években d a n d á r p a -
rancsnok. 1 9 4 1 - b e n rövid ideig a 
szovjet hadsereg vezérkari f ő n ö k e . 
Fontos szerepe volt a sztálingrádi 
csatában, v a l a m i n t Moszkva és L e -
ningrád bevételében, ezzel a n é m e -
tek Szovjetunióból való kiűzésében. 
1 9 4 5 - b e n Berlin elfoglalását irányí-
totta. Sztálin egyik bizalmasa. A z 
SZKP Központi Bizottságának tagja. 
1955 és 1957 között h o n v é d e l m i m i -
niszter. 1 9 5 6 - b a n a Magyarország 
elleni szovjet intervenció egyik irá-
nyítója. A forradalmat következete-
sen „ l á z a d á s n a k " , „ e l l e n f o r r a d a -
l o m n a k " , „reakciós szervezkedés-
n e k " minősítette. Kegyetlen h a t á r o -
zottsággal hajtatta végre M a g y a r o r -
szág megszállását, és támogatta K á -
dár János hatalomra kerülését. 

Egymilliót adakoztak 
a gyermekklinikának 

ZSUKOV NEVÉT VISELI S Z E G E D - T Á P É N EGY TÉR 

Nyolc ház - békében a szovjet hadfival 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
Egymillió forintos támogatást kapott a 

szegedi gyermekklinika az egyik ke-

reskedelmi lánc vásárlóinak jóvoltá-

ból. A CBA és a Procter & Gamble áp-

rilis és június között akciót hirdetett: a 

jótékonysági akcióban részt vevő üzle-

tekben megvásárolt kozmetikai termé-

kek árából termékenként 10-30 forin-

tot különítenek el. Az idén harmad-

szor meghirdetett kezdeményezésben 

összesen 10 millió forint gyűlt össze, 

amit tíz kórház gyermekosztályának 

adományoznak. Csongrád megyéből 

egyedül a szegedi gyermekklinika ré-

szesült a támogatásból. 

T E R E L É S N É L K Ü L K Á T Y Ú Z A K Ö Z Ú T , B E D U G U L T A Z 5 - Ö S • M i n d e n e l ő z e t e s t á j é -
k o z t a t á s és t e r e l ő t á b l á k k i h e l y e z é s e n é l k ü l k e z d e t t t e g n a p k á t y ú z n i és n y o m v á -
l y ú k a t j a v í t a n i a M a g y a r K ö z ú t K h t . v á r o s i m é r n ö k s é g e a z 5 - ö s ú t S z e g e d r e b e v e -
z e t ő s á v j á b a n . É r d e k l ő d é s ü n k r e a f ő v á r o s i k o m m u n i k á c i ó s m u n k a t á r s a k e l m o n d -
t á k : n e m j u t o t t e s z ü k b e e l t e r e l n i a f o r g a l m a t a z a u t ó p á l y á n és é r t e s í t e n i a s a j t ó t . 
E m i a t t d é l e l ő t t m á r a z a u t ó p á l y a - l e h a j t ó i g t o r l ó d o t t fel a d u g ó . A z ú t j a v í t á s p é n -
t e k i g t a r t a z e g y k o r i l a k t a n y a és a h i p e r m a r k e t e k k ö z ö t t - f é l p á l y á s ú t l e z á r á s t kell 
k e r ü l g e t n i . F o t ó : Segesvári Csaba 

Szinte m i n d e n k i t u d t a , ki volt G e o r -
gij Konsztantyinovics Zsukov - akit 
m e g k é r d e z t ü n k a róla elnevezett t á -
péi téren. A Zsukov tér lakói k ö z ö t t 
volt o l y a n , aki percekig f o l y a m a t o -
san beszélt a marsall történelmi s z e -
r e p é r ő l 

KANCSÁR TÍMEA 
- Tudja, ki volt Zsukov? 

- Hallottam róla, de most hirtelen 

nem jut eszembe... Talán a téli csatát 

ő szorította vissza? Nem olyan régen 

láttam a Spektrumon egy műsort, ami 

róla készült. Emlékszem, megoszlot-

tak a vélemények a személyéről. 

Ez a párbeszéd tegnap hangzott el 

Szeged-Tápén, a Zsukov téren, amikor 

megkérdeztünk egy ott lakót, Nyári 
Mihálynét, mit tud a Vörös Hadsereg 

marsalljáról. A kellemes, csöndes té-

ren mindössze nyolc házat számol-

tunk. 

- Orosz marsall, ha jól emlékszem. 

Többet sajnos nem tudok róla - vála-

szolta kérdésünkre Kálmán Árpádné. 

Zsukov? - értetlenkednek gyakorta a 

hivatalokban, mikor diktálom a címe-

met. Nemigen tudják, ki volt ö. Nem 

nagyon szeretik az emberek, ha vala-

mi még az elmúlt rendszerre emlékez-

tet. Persze biztosan lenne olyan nagy 

magyar ember, akiről el lehetne ne-

vezni a teret, de ilyen javaslat még 

nem történt - érvelt Kotormán Attila 
kézilabdázó. - A Vörös Hadsereg mar-

salljának a szovjet katonai ranglétra 

egyik legmagasabb pozícióját sikerült 

elérnie. De később kegyvesztett lett 

- mondta Zsukovról. Szinte az egész 

pályafutását ismerte. Elárulta, már is-

kolásként is rajongott a történelemért, 

^zerinte macerás lenne megváltoztat-

ni a tér nevét, túl sok adminisztráció-

val járna. 

Úgy tudjuk, a szegedi önkormány-

zat általános igazgatási irodájához 

nem érkezett a Zsukov tér átnevezésé-

vel kapcsolatos kérelem a rendszer-

váltás óta. De a tápéi lakók részéről 

lehettek kezdeményezések a névvál-

toztatásra, csak nem értek célba. 

Az 53 éves nő hat éve lakik a téren. 

Szerinte nagyon kellemes környék, 

és a tér neve sem zavarja. A hatos 

szám alatt lakó Fazekas Emesét an-

nál inkább. Hogy miért? Nem akarta 

bővebben megindokolni, csak annyit 

mondott: jó lenne, ha megváltoztat-

nák. A nyelvszakos tanárnő azt is 

tudta, hogy a szovjet marsallnak 

meghatározó szerepe volt az 56-os 

forradalom leverésében. - Illik tisztá-

ban lenni ilyen alapvető dolgokkal -

magyarázta. 

- Mondja még egyszer, milyen tér? 

k o t o r m á n a t t i l a s z i n t e m i n d e n t t u d o t t z s u k o v r ó l Fotó: Frank Yvette 


